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   PROTOKÓŁ NR III/2018 z obrad III Sesji zwyczajnej  Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój, która odbyła się w dniu 22 lutego 2018r. w godz. 13.00 – 16.15. w sali 129 A Urzędu Miasta Jastrzębie-Zdrój   Podjęto uchwały:  
III.18.2018  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Jastrzębie-Zdrój,  
III.19.2018   w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-  

  Zdrój na 2018 rok, 
III.20.2018   w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Województwu  
   Śląskiemu,  
III.21.2018  w sprawie przyjęcia Programu rozwoju kultury w Jastrzębiu-

Zdroju do roku 2025 z perspektywą do 2035, 
III.22.2018  o zmianie uchwały w sprawie określenia rodzaju dodatkowych 

usług świadczonych przez gminę Jastrzębie -Zdrój w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów oraz 
wysokości cen za te usługi, 

III.23.2018  w sprawie przystąpienia do sporządzania miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego obszaru położonego przy 
ulicy 1 Maja w Jastrzębiu-Zdroju oznaczonego symbolem  
C100, 

III.24.2018  w sprawie zamiaru przekształcenia Przedszkola Specjalnego w 
Wojewódzkim Szpitalu Rehabilitacyjnym dla Dzieci 
w Jastrzębiu-Zdroju w Publiczne Przedszkole Specjalne 
w Jastrzębiu-Zdroju, 
 

III.25.2018   zmieniająca uchwałę nr XXIII.215.2017 z dnia 19 grudnia 
2017    r. w sprawie ustalenia kryteriów naboru w drugim etapie  
   postępowania rekrutacyjnego do publicznych  
   przedszkoli, prowadzonych przez Miasto Jastrzębie-Zdrój oraz  
   określenia dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych  
   kryteriów.  
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 Ad. 1. Otwarcie III Sesji zwyczajnej Rady Miasta, stwierdzenie prawomocności obrad.  
Otwarcia III Sesji zwyczajnej Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój dokonał Przewodniczący Rady Miasta Łukasz Kasza, który powitał zebranych.  Na podstawie listy obecności stwierdził, iż obrady Sesji są prawomocne.  
W sesji udziału nie wzięła radna Bernadeta Magiera – usprawiedliwiona.  
Listy obecności stanowią załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
Zgodnie z zapisami ustawy, porządek obrad wraz z projektami uchwał otrzymali wszyscy radni.  
Porządek obrad stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 2. Wybór Komisji uchwał i wniosków 
Damian Gałuszka – Wiceprzewodniczący Rady Miasta Proszę o zgłaszanie kandydatur. 
Tadeusz Sławik - W imieniu Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość zgłaszam do pracy w Komisji radnego Piotra Szeredę – wyraził zgodę.  
Damian Gałuszka W imieniu Klubu Radnych Wspólnota Samorządowa zgłaszam do pracy w Komisji radną Iwonę Rosińską – wyraziła zgodę.  
Łukasz Kasza - Czy są jeszcze inne kandydatury? Nie widzę. Kto jest za podanym składem Komisji uchwał i wniosków? 
Głosowanie radnych: za – 20, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
- Stwierdzam, że skład Komisji uchwał i wniosków został przyjęty jednogłośnie. 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 3.  Przyjęcie protokołów z I i II Sesji Rady Miasta. 
Łukasz Kasza - Czy są pytania, uwagi do protokołów. Nie widzę. Kto jest za przyjęciem protokołów z I i II Sesji Rady Miasta? 
Głosowanie radnych: za – 20, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
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- Stwierdzam, że Rada Miasta przyjęła protokoły jednogłośnie. 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 4. Zgłaszanie interpelacji: 
Anna Toborowicz w sprawach: 
 - ochrony mienia na placu zabaw obok Publicznego Przedszkola nr 11     w Jastrzębiu-Zdroju,  - terminów rozpoczęcia przetargów na wykonanie zadań w Sołectwie Bzie,   - wykonanie remontu ulicy Gospodarskiej,  - wyrównanie poziomu studzienki z drogą przy ulicy Sportowej,  - wyrównania ulicy przy studzience na skrzyżowaniu ul. Klubowej  z Rolniczą.  
Interpelacje stanowią załączniki nr 5 - 9 do niniejszego protokołu.  
Alina Chojecka w sprawach: 
-  zapytania o powiązania radnych PiS z firmą Niepubliczna Poradnia     Psychologiczno-Pedagogiczną,  
- udziału Stowarzyszeń w konkursach na realizację zadań publicznych na    działalność na rzecz dzieci w mieście,  
- informacji, jakie kwoty z budżetu miasta otrzymał Klub Pionier, na co zostały    przeznaczone środki finansowe, 
- banerów promocyjnych Przewodniczącego Rady Miasta,  
- zapytanie o uiszczenie kwot za udział w Regionalnych Gwarkach przez posła     Grzegorza Matusiaka, 
Interpelacje stanowią załączniki nr 10 - 14 do niniejszego protokołu. 
 Elżbieta Siwiec w sprawach: 
- zebranych informacji z ostatnich pomiarów powierzchni do sprzątania    w placówkach oświatowych, 
- doprecyzowania zapisu odpowiedzi na interpelację, dotyczącą „określenia    w drodze zarządzenia powierzchni przypadającej na jeden etat”. 
Interpelacja stanowi załącznik nr 15  do niniejszego protokołu.  
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Klub radnych „Dla Jastrzębia” w sprawach:  - odniesienia się do oświadczenia Klubu Radnych PiS, 
Interpelacja stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. 
 Tadeusz Markiewicz w sprawach: 
- rozważenia możliwości usunięcia suchego drzewa, 
- remontu lub częściowego remontu odcinka drogi wzdłuż ROD Irys. 
Interpelacje stanowią załączniki nr 17 - 18 do niniejszego protokołu.  
Szymon Klimczak w sprawach: 
- bezprawnej i nieetycznej decyzji Prezydenta Miasta o przyznaniu dotacji dla     swojego politycznego Stowarzyszenia Dla Jastrzębia, którego Prezydent jest       liderem, 
- obietnicy Prezydenta Miasta w sprawie przeprowadzenia procedury zmiany    Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego, 
- często psującego się oświetlenia ostrzegawczego aktywnego przejścia dla    pieszych. 
Interpelacje stanowią załączniki nr 19 - 21 do niniejszego protokołu.  
Piotr Szereda w sprawach: 
- remontu lub modernizacji ulicy Jesionowej  w dzielnicy Zdrój: 
- remontu i modernizacji Zespołu Szkół nr 9 im. Dr M. Witczaka ul.11 Listopada 4.  Interpelacje stanowią załączniki nr 22 do niniejszego protokołu.  
Lucyna Maryniak w sprawach: 
- pożyczek udzielonych Klubowi UKS Pionier,  
- dotacji udzielanych przez Urząd Miasta Klubowi Pionier (interpelacja złożona do    protokołu), 
- postępowania w sprawie ucznia w jednej z jastrzębskich szkół wraz    z oświadczeniem radnej w przedmiotowej sprawie.  
Interpelacje stanowią załączniki nr 23 - 25 do niniejszego protokołu.  
Tadeusz Sławik w sprawach: 
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- stanowisk Doradców Prezydenta Miasta i Pełnomocników, 
 
- stanowiska Pełnomocnika ds. gospodarczych w mieście i jej programu.  
Interpelacja stanowi załącznik Nr 26 do niniejszego protokołu.  
 
Andrzej Matusiak w sprawach: 
- wyjaśnienia kwestii stworzenia etatu dla byłej asystentki, 
- polityki informacyjnej miasta, 
- schodów w okolicach byłej Szkoły Podstawowej nr 7 w kierunku przedszkola   przy ulicy Kaszubskiej, 
- sali gimnastycznej w Zespole Szkół nr 9, 
Interpelacje stanowią załączniki Nr 27 - 30 do niniejszego protokołu.  
Do protokołu interpelacje złożyli: 
Alina Chojecka w sprawie: 
- remontu chodnika przy ulicy Morcinka, 
Interpelacja stanowi załącznik nr 31 do niniejszego protokołu.  
Urszula Sobik w sprawach: 
- wycięcia lipy na ul. Świerklańskiej na wysokości Kościoła,  
- ustawienie dwóch wiat przystankowych na ul. Powstańców Śląskich. 
Interpelacje stanowią załączniki Nr 32 - 33 do niniejszego protokołu.  
Andrzej Matusiak w sprawie: 
- nie wykonania chodnika przy ulicy Libowiec oraz przeznaczenia kwoty 80 tys. zł. na rzecz Stowarzyszenia. 
Interpelacja stanowi załącznik nr 34 do niniejszego protokołu. 
 Ad. 5. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta 
Informację Przewodniczącego Rady Miasta przedstawił Wiceprzewodniczący Rady Damian Gałuszka. 
Tadeusz Markiewicz 
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Pragnę   dodać,   iż   Komisja   Bezpieczeństwa   Publicznego   i  Samorządu Terytorialnego Rady Miasta odbyła posiedzenie wyjazdowe w Państwowej Straży Pożarnej w Jastrzębiu Zdroju, celem którego było zapoznanie się z działalnością Ochotniczej Straży Pożarnej w Jastrzębiu-Zdroju, która ma siedzibę w PSP i z nią ściśle współpracuje. Jest to jednostka licząca się w południowej Polsce, działa na bazie ochotników i częściowo funkcjonariuszy PSP. Dziękuję z tego miejsca panu Zastępcy Prezydenta Januszowi Buda za wspólną wizytę oraz wzmocnienie Komisji swoją obecnością.   Informacja stanowi załącznik Nr 35 do niniejszego protokołu.   
Ad. 6.   Informacja Prezydenta Miasta 
Anna Hetman Nie mogę się nadziwić jak różne wypowiedzi są tu przedkładane w różnych punktach Porządku obrad, mam nadzieję panie Przewodniczący, że nie zostanie mi odebrany głos ponieważ zapewne będę miała jakieś dygresje.  Na wstępnie dziękuję pani Naczelnik Marii Pilarskiej i wszystkim osobom z Wydziału oraz tym, którzy przez lata pracowali na to aby ten metan zaistniał, aby to było dokonane, bo to wasz największy wkład jest w tym zakresie, a nie czyjś inny.   Następnie Prezydent Miasta – Anna Hetman przedstawiła informację Prezydenta od ostatniej Sesji do dnia dzisiejszego. 
Informacja stanowi załącznik Nr 36 do niniejszego protokołu.  
Anna Hetman W okresie miedzy sesjami został rozstrzygnięty konkurs na realizację zadań                       z zakresu kultury, wśród wielu organizacji do realizacji projektu wskazane było Stowarzyszenie „Dla Jastrzębia”. Jest to odrębny byt, posiada osobowość prawną i może się ubiegać o środki w różnego rodzaju konkursach. Z formalnego punktu widzenia nie ma tu nic nadzwyczajnego, wiele takich organizuje, to, że w Radzie   Miasta jest Klub radnych pod tą samą nazwą, nie oznacza, że Stowarzyszenie jest polityczne. Zapewniam panów, że deklarując kandydowanie w wyborach na Prezydenta Miasta nie wskazywałam żadnego Stowarzyszenia, nie jest pewne,                     z jakiego ugrupowania będę kandydowała, być może z bardzo ulubionej przez pana Przewodniczącego Platformy Obywatelskiej, więc proszę nie upolityczniać czegoś, co nie jest polityczne. Ten fakt został wykorzystany politycznie przez Klub Prawa i Sprawiedliwości. Rozumiem atak na moją osobę, co funkcjonuje od pierwszych dni po wyborach, macie takie prawo jako opozycja, ale wszystko ma swoje granice. Wy nie atakujecie tylko mnie, ale wszystkie osoby merytoryczne, które sprawdzają pod względem formalnym możliwość uczestniczenia każdego stowarzyszenia w takim konkursie. Mówicie o łamaniu prawa, a to wy przekroczyliście granice prawa. O licznych nadużyciach- jeśli one są, to są środki prawne, proszę o wskazanie, bo tam również wymieniona jestem ja. To są poważne oskarżenia, nie mające żadnych podstaw prawnych, jak zwykle wam wszystko kojarzy się z oszustwami, przekrętem i kłamstwami. W efekcie Stowarzyszenie zrezygnowało z realizacji projektów, nie doszło do przejęcia żadnych pieniędzy, nie była podpisana żadna umowa, nigdzie nie było mojego nazwiska, z formalnej strony nie ma żadnej sprawy. W efekcie, radni PiS wydają 
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oświadczenie. Ja się z tego cieszę, bo wy panowie pokazujecie swoje prawdziwe oblicze, mierzycie innych swoimi kategoriami, sięgacie po nadinterpretacje prawa, co bardzo źle wróży najbliższym miesiącom. Zamiast cieszyć się  jubileuszem 55-lecia nadania praw miejskich, wy dokonujecie nowych podziałów, to nie jest integracja społeczeństwa. Tylko zgoda buduje. Wszystko wskazuje na to, że kampania wyborcza już na dobre się rozpoczęła, zapewniam, panów, że w walce o etykę i morale, na pewno mam nad wami przewagę i o to się nie boję. W swoich wypowiedziach zwłaszcza pan radny Klimczak używa wielu przymiotników, czasowników, mocnych. Apeluje ciągle, słowo „polityczne” pojawia się co chwilę, „wypaczanie idei”, „uchybienie godności”…. może to powinno iść w dwie strony. Tak czy inaczej, oceny dokona ktoś inny. Zastanawiam się tylko nad tym, bo pan pytał o Miejscowy Plan Zagospodarowania Przestrzennego, czy pan rozumie nad czym głosujecie podczas Sesji, czy pan wie, ile uchwał było podjętych w tym zakresie, czy pan słucha, o czym się mówi, pan się w ten sposób ośmiesza.  
Andrzej Matusiak Pani Prezydent to nie jest punkt „Pytania do radnych” tylko „Informacja Prezydenta Miasta”, w punkcie „Wolne głosy i wnioski” będziemy dyskutować.   Głos z sali Prezydent Miasta ma prawo zabrania głosu w każdej chwili, zgodnie ze Statutem Miasta.   Anna Hetman Szanowni państwo to jest kolejny raz, gdy Prezydent Miasta nie może się wypowiedzieć i odnieść do tego, o czym wy mówicie w interpelacjach. Najlepiej zamknąć usta Prezydentowi, wy możecie szkalować na każdym kroku i o każdej porze ale ktoś inny nie może się do tego odnieść. Coś tutaj jest nie tak. Zapewniam państwa, że nowy pełnomocnik ma odpowiednie kompetencje, nie szukam osoby na stanowisko, tylko osoby do realizacji konkretnych zadań. To państwo z Prawa i Sprawiedliwości podpowiedzieliście mi to rozwiązanie, to wy lobbowaliście po całym kraju, aby taka osoba w mieście była, ktoś do kontaktu z KSSE, do kontaktu z inwestorami bo my musimy teraz stanąć na głowie i pozyskać jak najwięcej inwestorów. Jest taka osoba, zapraszam wszystkich inwestorów do kontaktu z panią Izabelą Grelą.    Janusz Buda Informacja w zakresie prac Zarządu MZK w okresie pomiędzy Sesjami. Odbyły się trzy posiedzenia Zarządu 31.01., 14.02. i 20.02.2018r., tematem których były sprawy związane z bieżącym funkcjonowaniem MZK, taryfy przewozowe, dialog z miastem Wodzisław w zakresie wznowienia współpracy pomiędzy MZK, a miastem Wodzisław, w zakresie organizowania wspólnej komunikacji. Tematem wiodącym jest sytuacja PKM, w zakresie możliwości jego funkcjonowania, aktualnie sytuacja jest złożona, szukamy nowych możliwości.   Ryszard Piechoczek Ogłaszam 15 minut przerwy.  PRZERWA 14.10 – 14.30.   
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Ad. 7. Podjęcie uchwał w sprawach bieżących 
Ryszard Piechoczek – Wiceprzewodniczący Rady Miasta Przystępujemy do kolejnego punktu porządku obrad. Proszę Przewodniczącego Komisji uchwał i wniosków o przedstawienie projektów uchwał.   Przewodniczący Komisji uchwał i wniosków – Piotr Szereda przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Jastrzębie-Zdrój   Opinie Komisji Rady Miasta – pozytywne 
Ryszard Piechoczek – Wiceprzewodniczący Rady Miasta - Czy są pytania do przedstawionego projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały w proponowanym brzmieniu? 
Uchwała Nr III.18.2018 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Jastrzębie-Zdrój została przyjęta głosami: za – 16, przeciw – 0, wstrzymujących się – 1.  
- Stwierdzam, że Rada Miasta podjęła uchwałę większością głosów. 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik Nr 37 do niniejszego protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji uchwał i wniosków – Piotr Szereda przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój na 2018 rok   Opinie Komisji Rady Miasta – pozytywne  Tadeusz Sławik Mam uwagi, co do procedowania projektów uchwał, które winny  trafiać do komisji na tydzień przed posiedzeniem pierwszej Komisji. Komisja Skarbu, dwa dni przed Sesją, dostaje zupełnie inny projekt niż pierwotny, który trafił na pierwszą Komisję. Proszę aby pan Skarbnik odniósł się do tego. Ponadto proszę o informację dotycząca kwoty 36 tys. zł na przebudowę i modernizację budynku przy ulicy Wielkopolskiej.   Anna Hetman Środki przeznaczone są wyłącznie na oddzielenie dwóch szkół w tym budynku tj. Zespołu Szkół Handlowych i Zespołu Szkół Sióstr Salezjanek, zgodnie z zasadami p. poż. Środki wystarczają wyłącznie na przygotowanie projektu w tym zakresie.   Dariusz Holesz Statut reguluje sposób wnoszenia zmian w uchwale budżetowej, zmiany muszą być złożone na tydzień przed odbyciem się pierwszej Komisji. Niestety nie da się uniknąć autopoprawek, ze względu na rozstrzygnięcia przetargów. Również co miesiąc są zmiany w WFP dotyczące projektów unijnych. Mamy 86 jednostek, realizowanych projektów unijnych jest ponad 100. 
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 Andrzej Matusiak W imieniu Prezydium, z uwagi na uwagę, jaką złożyła kiedyś radna Lucyna Maryniak, nie będzie w „Wykazie uchwał”, uchwał, które będą dane później, niż na siedem dni przed pierwszą Komisją. Nie będzie od tej chwili. Staraliśmy się jako Prezydium reagować na pewne tematy, ale zostaliśmy obrzuceni, że to nie jest tak, jak stanowi statut. Jedynym wyjściem będzie sesja nadzwyczajna, albo będziemy robić w ten sposób, że Rada będzie podejmować decyzję, że w danym dniu będą te decyzje podejmowane. Informujemy państwa, iż od następnej Sesji, uchwała, która będzie później niż siedem dni przed pierwszą Komisją, nie będzie uwzględniona w wykazie uchwał na Sesję. Są spotkania Prezydium, uważam, że winniśmy gościć tam przedstawiciela Prezydenta, a tak nie jest, a następnie pojawiają się jakieś uchwały.   Lucyna Maryniak Chcę państwu przypomnieć, jeśli byliście radnymi, gdy Przewodniczącym był pan Kapol, wówczas, to był mój głos, że powinny być datowane dokładane na ostatni moment projekty, abyśmy mogli się przygotować. Dlatego panie radny Matusiak czy to wypadało dzisiaj mówić, że to Platforma? Ja wtedy nie byłam Platforma, a byłam ze Związku Nauczycielstwa, pod SLD. Niepotrzebna była dodatkowa pikanteria.  Ryszard Piechoczek – Wiceprzewodniczący Rady Miasta - Czy są dalsze pytania do przedstawionego projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały w proponowanym brzmieniu?  Uchwała Nr III.19.2018 w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój na 2018 rok  została przyjęta głosami: za – 20, przeciw – 0, wstrzymujących się – 1.  - Stwierdzam, że Rada Miasta podjęła uchwałę większością głosów.  Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik Nr 38 do niniejszego protokołu.  
Przewodniczący Komisji uchwał i wniosków – Piotr Szereda przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Województwu Śląskiemu  Opinie Komisji Edukacji i Polityki Społecznej, Komisji Skarbu – pozytywne 
Ryszard Piechoczek – Wiceprzewodniczący Rady Miasta - Czy są pytania do przedstawionego projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały w proponowanym brzmieniu? 
Uchwała Nr III.20.2018 w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Województwu Śląskiemu została przyjęta głosami: za – 19, przeciw – 0, wstrzymujących się – 1.  
- Stwierdzam, że Rada Miasta podjęła uchwałę większością głosów. 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik Nr 39 do niniejszego protokołu. 
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 Przewodniczący Komisji uchwał i wniosków – Piotr Szereda przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu rozwoju kultury w Jastrzębiu-Zdroju do roku 2025 z perspektywą do 2035    Opinia Komisji Kultury i Sportu – pozytywna  Ryszard Piechoczek – Wiceprzewodniczący Rady Miasta - Czy są pytania do przedstawionego projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały w proponowanym brzmieniu?  Uchwała Nr III.21.2018 w sprawie przyjęcia Programu rozwoju  kultury w Jastrzębiu-Zdroju do roku 2025 z perspektywą do 2035 została przyjęta głosami: za – 20, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0.  - Stwierdzam, że Rada Miasta podjęła uchwałę jednogłośnie  Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik Nr 40 do niniejszego protokołu.  
Przewodniczący Komisji uchwał i wniosków – Piotr Szereda przedstawił projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie określenia rodzaju dodatkowych usług świadczonych przez gminę Jastrzębie-Zdrój w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów oraz wysokości cen za te usługi 
Opinia Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej - pozytywna  Ryszard Piechoczek – Wiceprzewodniczący Rady Miasta - Czy są pytania do przedstawionego projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały w proponowanym brzmieniu?  Uchwała Nr III.22.2018 o zmianie uchwały w sprawie określenia rodzaju dodatkowych usług świadczonych przez gminę Jastrzębie-Zdrój                             w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów oraz wysokości cen za te usługi została przyjęta głosami: za – 16, przeciw – 0, wstrzymujących się – 5.  - Stwierdzam, że Rada Miasta podjęła uchwałę większością głosów.  Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik Nr 41 do niniejszego protokołu.  
Przewodniczący Komisji uchwał i wniosków – Piotr Szereda przedstawił projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzania  miejscowego  planu zagospodarowania przestrzennego obszaru położonego przy ulicy 1 Maja                         w Jastrzębiu-Zdroju oznaczonego symbolem C100  
Opinia Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej - pozytywna 
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Ryszard Piechoczek – Wiceprzewodniczący Rady Miasta - Czy są pytania do przedstawionego projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały w proponowanym brzmieniu?  Uchwała Nr III.23.2018 w sprawie przystąpienia do sporządzania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obszaru położonego przy ulicy 1 Maja w Jastrzębiu-Zdroju oznaczonego symbolem C100 została przyjęta głosami: za – 21, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
- Stwierdzam, że Rada Miasta podjęła uchwałę jednogłośnie.   Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik Nr 42 do niniejszego protokołu.  
Przewodniczący Komisji uchwał i wniosków – Piotr Szereda przedstawił projekt uchwały w sprawie zamiaru przekształcenia Przedszkola Specjalnego                                    w Wojewódzkim Szpitalu Rehabilitacyjnym dla Dzieci w Jastrzębiu-Zdroju                             w Publiczne  Przedszkole Specjalne w Jastrzębiu-Zdroju  
Opinia Komisji Edukacji i Polityki Społecznej– pozytywna  Tadeusz Sławik Czy obecna siedziba Przedszkola jest siedzibą docelową, czy są inne koncepcje?  Anna Hetman Uchwała dotyczy czegoś innego, Przedszkole nie jest obecnie przy Szpitalu, wymagane są zmiany statutowe. Ta siedziba nie jest docelowym miejscem dla Przedszkola również ze względu na to, iż wymagałoby to ogromnych zmian projektowych, na co prawdopodobnie nie zgodziłby się Konserwator Zabytków. Czekamy, jak się rozstrzygnie sytuacja w oświacie, po „podwójnym roczniku”, wówczas będziemy się wspólnie zastanawiać, gdzie ta siedziba ma się znajdować.   Andrzej Matusiak Ten temat wraca jak bumerang, to Przedszkole jest cały czas przemieszczane               z jednego miejsca na drugie miejsce. Pytam się, bo to jest już ponad trzy lata, gdzie pani Prezydent zamierza umieścić docelowo to Przedszkole. Dobrze by było, aby Dyrekcja, Grono Pedagogiczne, Rodzice, wiedzieli, co ich czeka. Mówiliśmy o tym, że trzeba podjąć zdecydowane kroki, bo nikt nie lubi się przeprowadzać, a co dopiero Przedszkole. W związku  z tym chciałbym dzisiaj, teraz, usłyszeć, gdzie jest miejsce docelowe tego Przedszkola.   Anna Hetman Zadam pytanie radnym, którzy byliście w poprzednich kadencjach. Jest tu na sali pani Dyrektor, Naczelnik, którzy dokładnie znają warunki, jakie miało to Przedszkole przez wiele lat w Szpitalu Rehabilitacyjnym, sytuacja nie zrodziła się w ciągu ostatnich trzech lat tej kadencji,  problem podnoszony był zdecydowanie wcześniej. Co zostało zrobione w tamtych latach? Nic. To, że Przedszkole znajduje się w budynku przy ulicy 1 Maja, to była sytuacja dla nas trochę z zaskoczenia. Zmiana lokalizacji zaskoczyła nas, gdyż Dyrekcja Szpitala wypowiedziała umowę dla Przedszkola, mimo wcześniejszych ustaleń. Nie było 
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czasu na to, aby budować nową siedzibę, remontować budynek docelowy. To było jedyne najlepsze rozwiązanie, które na ten czas zostało zrobione. Ja panu nie odpowiem na pytanie gdzie ta siedziba będzie, nie zmusi mnie pan do tego ani nie namówi. Jak wielokrotnie powtarzam, takie decyzje będziemy podejmować wspólnie. Tak, jak rozmawialiśmy o Zespole Szkół Handlowych i Szkole Salezjanek, tak będziemy rozmawiać o Przedszkolu Specjalnym. Jeśli cokolwiek będziemy realizować w tym zakresie, zapewniam, iż pierwsza będzie wiedziała pani Dyrektor, a następnie radni, wspólnie będziemy się zastanawiać, gdzie siedziba będzie najlepsza, jak ona ma wyglądać i dlaczego tam.   Elżbieta Siwiec Takie samo pytanie zadałam na ostatniej Komisji Edukacji, usłyszałam podobną odpowiedź od pani Prezydent, zapytałam również o Centrum Usług Wspólnych                     i inne podmioty, które już powinniśmy zorganizować. Takiego pytanie nie można było zadać wcześniej, bo dopiero dzisiaj będziemy przekształcać przedszkole. Do tej pory było to Przedszkole, w Wojewódzkim Szpitalu Rehabilitacyjnym i to Przedszkole nie było naszym Przedszkolem. W tej chwili, gdy jest naszym przedszkolem, to zasadne jest pytanie, gdzie docelowo będzie się mieściło. Pragnę zauważyć, iż tą przeprowadzkę, którą już poczynili do nowej siedziby, pani Dyrektor i cała społeczność Przedszkola poczyniła bez kosztowo.   Tadeusz Sławik Rozumiem, iż decyzja będzie wspólnie podejmowana, jakie są możliwości praktyczne tego miejsca, jest to zasadne, aby tego budynku na ulicy 1 Maja nie zmieniać. O jakich możliwościach byśmy mówili na dzień dzisiejszy?  Anna Hetman Chcę zaznaczyć, że my mamy kolejne wyzwanie, które przed nami stoi. Publiczne przedszkola, zlokalizowane w dzielnicy Zdrój, są również  w nie najlepszym stanie, za każdym razem SANEPiD daje prolongatę terminów. W tej chwili rozważamy możliwość nawet budowy nowej siedziby, dla jednego lub dwóch przedszkoli. To musi być dogłębnie przeanalizowane. Wszystkie nasze budynki przedszkolne są stare, problem będzie szerszy, a rozwiązanie musi być optymalne.   Ryszard Piechoczek – Wiceprzewodniczący Rady Miasta - Czy są pytania do przedstawionego projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały w proponowanym brzmieniu?  Uchwała Nr III.24.2018 w sprawie zamiaru przekształcenia Przedszkola Specjalnego w Wojewódzkim Szpitalu Rehabilitacyjnym dla Dzieci w Jastrzębiu-Zdroju   w Publiczne  Przedszkole Specjalne w Jastrzębiu-Zdroju została przyjęta głosami: za – 20, przeciw – 0, wstrzymujących się – 1.  - Stwierdzam, że Rada Miasta podjęła uchwałę większością głosów.  Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik Nr 45 do niniejszego protokołu.   
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Przewodniczący Komisji uchwał i wniosków – Piotr Szereda przedstawił projekt uchwały zmieniający uchwałę nr XXIII.215.2017 z dnia 19 grudnia 2017 r.                w sprawie ustalenia kryteriów naboru w drugim etapie postępowania rekrutacyjnego do publicznych przedszkoli, prowadzonych przez Miasto Jastrzębie-Zdrój oraz określenia dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriów   Opinia Komisji Edukacji i Polityki Społecznej – pozytywna   Anna Toborowicz Proszę o omówienie projektu uchwały.   Andrzej Pawłowski Zmiana w tej uchwale jest nieduża, w pierwotnej uchwale, podejmowanej                        w poprzednim miesiącu, Nadzór Prawny zwrócił nam uwagę,  w pkt 5, który brzmiał: „dziecko obojga rodziców czynnych zawodowo lub uczących się w trybie dziennym” za to kryterium jest 5 pkt w rekrutacji, zapis ten nie uwzględniał rodziców samotnie wychowujących dziecko. Nadzór Prawny zwrócił uwagę, iż zapis ten nie uwzględnia rodziców samotnie wychowujących dziecka, dlatego proponujemy dodanie zapisu „rodzic w  przypadku samotnego wychowywania dziecka”. Jest to jedyna zmiana, chodziło o to, aby nie dyskryminować rodziców samotnie wychowujących dziecko.   Ryszard Piechoczek – Wiceprzewodniczący Rady Miasta - Czy są pytania do przedstawionego projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały w proponowanym brzmieniu?  Uchwała Nr III.25.2018 zmieniająca uchwałę nr XXIII.215.2017 z dnia 19 grudnia 2017 r. w sprawie ustalenia kryteriów naboru w  drugim etapie postępowania rekrutacyjnego do publicznych przedszkoli, prowadzonych przez Miasto Jastrzębie-Zdrój oraz określenia dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriów została przyjęta głosami: za – 20, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0.  - Stwierdzam, że Rada Miasta podjęła uchwałę jednogłośnie.   Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik Nr 44 do niniejszego protokołu.   Ad. 8. Zatwierdzenie wniosków Komisji Rady Miasta 
Nie wniesiono.  
Ad. 9. Sprawozdanie z działalności Komisji za 2017 rok: 

 Komisja Skarbu 
Przewodniczący Komisji Skarbu Rady Miasta Szymon Klimczak przedstawił Sprawozdanie z działalności Komisji   w roku 2017. 
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Przedstawione Sprawozdanie stanowi załącznik nr 45 do niniejszego protokołu.  
 Komisja Polityki Gospodarczej i Bezrobocia 

Przewodniczący Komisji Polityki Gospodarczej i Bezrobocia Rady Miasta Tadeusz Sławik przedstawił Sprawozdanie z działalności Komisji   w roku 2017. 
Przedstawione Sprawozdanie stanowi załącznik nr 46 do niniejszego protokołu.  
 
Ad. 10. Sprawozdanie z wyników kontroli przeprowadzonej w Urzędzie Miasta Jastrzębie-Zdrój dot. nadzoru miasta nad realizacją zadań Jastrzębskiego Towarzystwa Budownictwa Społecznego „Daszek” i sposobu przeprowadzenia sprzedaży nieruchomości 1028/41.  
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Piotr Szereda przedstawił Sprawozdanie  z wyników kontroli przeprowadzonej w Urzędzie Miasta Jastrzębie-Zdrój dot. nadzoru miasta nad realizacją zadań Jastrzębskiego Towarzystwa Budownictwa Społecznego „Daszek” i sposobu przeprowadzenia sprzedaży nieruchomości 1028/41.  Sprawozdanie stanowi załącznik nr 47 do niniejszego posiedzenia.  
 Józef Kubera  Moim zamysłem było, aby przedstawić państwu całość, a nie tekst wyrwany                        z kontekstu, dotyczyło to okresu 2011-2015, wówczas była inna Rada Nadzorcza       i Zarząd Miasta też był inny.   
Ad. 11. Wolne głosy i wnioski. 
Andrzej Matusiak Klub radnych Prawa i Sprawiedliwości będzie chciał na następnej Sesji Rady Miasta złożyć wniosek następującej treści: „ Rada Miasta Jastrzębie-Zdrój zwraca się do Pani Prezydent, by poczyniła starania i zwróciła się z prośbą do Zarządu Międzygminnego Związku Komunikacyjnego w celu uzyskania pozwolenia na bezpłatne przejazdy w komunikacji miejskiej dla działaczy opozycji antykomunistycznej i osób represjonowanych z powodów politycznych, a także dla honorowych dawców krwi.  Nadmieniamy, że od 1 lutego br. na wniosek radnych Sejmiku Wojewódzkiego Koleje Śląskie wprowadziły dla tej grupy osób 100 procentową ulgę na przejazdy w pociągach Kolei Śląskich. Taką ulgę wprowadziło wiele miast w naszym kraju m. in. Poznań, Wrocław, Płock, Wałbrzych, Toruń, Olsztyn i wielu innych. Przyznanie tej grupie prawa do bezpłatnego przejazdu w komunikacji miejskiej będzie docenieniem dokonań tych osób szczególnie zasłużonych dla naszego kraju. Dokumentem potwierdzającym posiadanie statusu działacza opozycji antykomunistycznej i osoby represjonowanej z powodów politycznych jest legitymacja działacza opozycji antykomunistycznej i osoby represjonowanej                     
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z powodów politycznych wydana przez Szefa Urzędu ds. Kombatantów i Osób Represjonowanych w Warszawie.”.  Będziemy wnioskować o zwiększenie 0,5 etatu w MOS na zajęcia korekcyjne dla dzieci, najwyższy czas aby zadbać o te dzieci. Swego czasu za tak krytykowanego Prezydenta Mariana Janeckiego, wszystkie dzieci klas 3 uczęszczały na basen obowiązkowo i bezpłatnie.   Chcę zakomunikować, że te ataki ze strony pani Chojeckiej są nie na miejscu. Już dawno nie jestem w Zarządzie Klubu Szachowego, jestem członkiem, tak samo jak członkiem Klubu Jastrzębskiego Węgla, TKKF-u, dlatego że płacę składki. Pani może nigdzie nie jest, bo trzeba by było składki zapłacić. Jeśli byłem w Zarządzie, nigdy w życiu nie byłem w komisji konkursowej i nie miałem prawa być, nie korzystałem z tego. Teraz także, przy konkursach odnośnie dzielenia dotacji też nie jestem, mimo, że nie jestem członkiem Zarządu. Przypomnę pani, że ten Klub ośmiokrotnie pozyskiwał środki z Unii Europejskiej. Proszę mi pokazać stowarzyszenie, w którym pani działa, które miałoby takie osiągnięcia. Mam nadzieję, że działacze szachowi będą pamiętać o pani bezczelnych atakach. Ten Klub również pozyskiwał środki z projektów wyszehradzkich, korzystał ze środków Urzędu Marszałkowskiego, sięgał po środki zewnętrzne gdziekolwiek się da. A pani w ten sposób atakuje działaczy Klubu Szachowego? Ci działacze nie dostają ani złotówki, pani jako radna czy ja jako radny dostajemy środki finansowe, a ci działacze nie dostają i w ten sposób atakuje ten Klub. Bardzo brzydko ale mam nadzieję, że efekt tego będzie.    Alina Chojecka Jak dobrze, gdy człowiek uważnie słucha, wówczas zdobywa dodatkową wiedzę. Nie wiedziałam, że osoba Wiceprzewodniczącego Rady Miasta to jest cały Zarząd Klubu Pionier, cała grupa działaczy, kilka osób w jednym ciele… gratuluję.  Gdyby pan uważnie słuchał mojej interpelacji, to by pan nie wrzucał takich słów                   i dygresji. Może pan powiedzieć działaczom, którzy prowadzą od wielu lat edukację naszych dzieci w kierunku szachów. Bardzo dobrze, że w tym Klubie kształcą się nasze dzieci. To już przekracza granice przyzwoitości, kiedy wywołujecie państwo temat, mówicie o licznych nadużyciach… Przez wiele lat jestem radną, cenię wszystkie osoby aktywne. Pan śmie z tej mównicy, w sposób naładowany mówić o tym, że ja jestem osobą, która próbuje nie przyznać szacunku i poszanowania osobom z tego i innych Klubów, których w naszym mieście jest wiele, w których działają ludzie, którzy zaangażowali swój czas, pomysły i kreatywność na rzecz naszego miasta. Tylko pytam, dlaczego jedni mogą stanąć do tego konkursu, a inni, także kreatywni, którzy chcą zaproponować wakacje dla dzieci, którzy pomimo 500+, nie mogą na wakacje wyjechać. Ja absolutnie nie wyrażam opinii negatywnej na temat wszystkich osób zaangażowanych w różne przedsięwzięcia, które służą nie tylko dzieciom, ale służą osobom dorosłym i seniorom. Panie radny odnosi się pan bardzo emocjonalnie do mojej osoby, niepotrzebnie, ponieważ niezależnie od przynależności partyjnej cenię sobie zaangażowanie w różne przedsięwzięcia, te osoby, które należą do partii, Stowarzyszeń, wszystkich grup, wszystkich przedziałów wiekowych w naszym mieście. Z tego miejsca wszystkim działaczom, pasjonatom za to zaangażowanie bardzo dziękuję.    
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Tadeusz Sławik Alina zaczęłaś w punkcie, który nazywa się Interpelacjami, zaczęłaś wygłaszać przeciwne zdania, które nie były interpelacjami. Interpelacje to zapytania w ważnej dla miasta sprawie, kierowane do Prezydenta Miasta. Te pytania, były kierowane do gazety, Klubu radnych, Przewodniczącego. Jeśli odnosisz się do aktów prawnych, pokazując konkretne zapisy konkretnego paragrafu, a sama nie mieścisz się w ramach prawnych, to nie jest to w porządku, takie burze potem robią się tutaj zupełnie niepotrzebnie.  To było świadome porównanie decyzji dotyczącej przyznania finansów dla Stowarzyszenia „Dla Jastrzębia” z finansami dla Klubu „Pionier”. Świadomie wymierzone i niesprawiedliwe. Jeśli Prezesem Stowarzyszenia jest pani Prezydent i ma wypływ na powołanie większości  członków Komisji, to jest oczywisty konflikt i dziwię się, że państwo w to brniecie. To trzeba tylko przeprosić dla swojego dobra. Każdy obiektywny obserwator ze strony stowarzyszeń obywatelskich oceni tą postawę i decyzję. Czymś innym jest stowarzyszenie, w którym są osoby działające politycznie, natomiast nie może to być połączone z korzyściami ekonomicznymi związanymi z tym miejscem,                           z Urzędem… bo „Pionier” też jest taki……-nie, tak nie jest, powiązanie                                     z Wiceprzewodniczącym Andrzejem Matusiakiem… to jest manipulacja.   Alina Chojecka Różnica pomiędzy mną, a panem rzecznikiem Klubu PiS jest taka, że ja tutaj                         w tym miejscu mówię, nie występuję do prasy i nie składam oświadczenia ze sformułowaniem „liczne nadużycia”. Ja rozmawiam tu i teraz.  Piotr Szereda Odnosząc się do pewnych publikacji na jednym z naszych jastrzębskich portali społecznościowych. Chodzi o artykuł, który mówi, iż w Jastrzębskiej Spółce jest koniec kryzysu i górnicy będą mieli zwiększone świadczenia. Autor mówi: ”Świadczenia socjalne dla pracowników kopalń zostały zawieszone po protestach pod Jastrzębską Spółką Węglową w lutym 2015 roku. Związki zawodowe zgodziły się wtedy na zrzeknięcie się niektórych przywilejów w zamian, za odejście ze Spółki Prezesa Jarosława Zagórowskiego, był to również ruch, który miał odciążyć Spółkę finansowo w czasie kryzysu”.  Możemy powiedzieć, prawda, tylko nie w tej kolejności. Kolejność była inna. Związki zawodowe i górnicy, ostrzegali już od 2011 roku, nawet tu, na posiedzeniach Rady Miasta, że prywatyzacja przez akcje i wyeksploatowanie wówczas 5 400 mln zł ze Spółki, nie zostawiając ani grosza, odbije się cieniem na JSW i będziemy mieć kryzys. Wtedy nas, górników związkowców wraz z Zarządem, nikt nie słuchał. W 2014 roku gdy odpowiedzialny za nasz kraj i przedsiębiorstwa Donald Tusk szykował się do Europy, dawaliśmy mu kompendium wiedzy, w dokumencie i analizach, że Spółka w ten sposób zarządzana chyli się ku upadkowi- nas nie słuchano. Od 2011- 2014 roku ostatnim ciosem było zakupienie kopalni Knurów, z funduszy, których już nie mieliśmy za 1,5 mld zł, wydrenowano z JSW 10 mld złotych. Wtedy zaczęliśmy protestować, protestowaliśmy w 2014 na jesień, w grudniu referenda, na początku roku strajk. To nie był strajk o wywalenie Prezesa Zagórowskiego, to był strajk o zachowanie miejsc pracy, podczas strajku dowiedzieliśmy, że Spółkę zastawiono w bankach na paręset milionów złotych, Spółkę wartą miliardy złotych. Kopalnia Krupiński była warta 200 mln złotych, taki kredyt wzięto na jedną kopalnię. Którą nam mówiono sprzedać, dzierżawić szyb niemieckiej firmie, byle szyb stał. Teraz jest sprawa CBA CBŚ, kto to takie decyzje wówczas wydał.  Wtedy dowiedzieliśmy się przy stole o rzeczach niepojętych, które działy się w ostatnich latach w JSW. Górnicy protestowali, 
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protestowali w Kopalniach i na ulicach. 9 lutego poczuliśmy z gładkich luf. Byli tacy, którzy wydali rozkazy i strzelali. Do pracowniczego nieposłuszeństwa, robionego zgodnie z prawem bo w ramach akcji strajkowej. Stawaliśmy przed Prokuraturą, Policją, teraz jak pokazują pana Władysława Frasyniuka, to się śmieje. Różnica była taka, że ja stawiałem się za każdym razem na wezwanie, więc nie skuto mnie. Do nas strzelali, może nie tak, jak w stanie wojennym, ale te obrazki pokazują, a chyba jesteśmy w innym państwie. Chciałem dobitnie powiedzieć autorowi, iż akcja protestacyjna, strajk w JSW to była obrona miejsc pracy, obrona kopalń JSW. Skutkiem strajku został odwołany Prezes, potem zostali odwołani pozostali prezesi, potem został odwołany rząd Platformy Obywatelskiej w czasie wyborów. Bo doprowadził między innymi w Jastrzębiu do takiej sytuacji. Prosiłbym bardzo teraz, gdy JSW dźwiga się z kolan, zdobywa miejsca pracy dla ludzi, poszerza front, inwestuje, pomimo wypracowanych zysków nie drenuje się, nie mówi się o wypłacie dywidend, mówi się o tym, że będą inwestycje. Uszanujmy to, że górnicy wtedy zgodzili się na obniżenie wynagrodzeń, o 25-30% mieli przez te trzy lata wynagrodzenia mniejsze. To była wina zarządzania tą Spółką do 2015 roku, wina nie słuchania strony społecznej, wydrenowania 10 mld złotych z Jastrzębskiej Spółki Węglowej. To był skutek upadku, za który górnicy zapłacili najwięcej.   Andrzej Matusiak Za swoją działalność otrzymałem Złotą Odznakę Polskiego Związku Szachowego, jestem Prezesem Śląskiego Związku Szachowego. Ci radni, te 9 osób, nie jest w Klubie UKS Pionier Jastrzębie-Zdrój, nie sięgają po środki finansowe z budżetu miasta. Nie słyszałem o tym, aby Prawo i Sprawiedliwość starało się o jakieś środki z budżetu miasta na swoją działalność, a prawie wszystkie osoby są zaangażowane w działalność społeczną. Przykro mi jest, że pani atakuje szachistów, za chwilę będzie pani blokowała tenisistów, tylko dlatego,  że staram się, aby tenis stołowy był tak, jak był swego czasu. Jak żeście państwo blokowali projekt uchwały, który przygotował PiS, Wspólnota i Samorządne Jastrzębie. Żeby nie dopuścić judo i tenisa stołowego.. jakie były efekty, kiedy żeśmy poprawiali uchwały, gdzie okazało się, że sportowcy, którzy osiągnęli wyniki i należały im się nagrody, nie dostali nagrody. Zmieniliśmy to. Za to też mam pokutować? Ktoś z tak długim stażem nie wie, co to jest interpelacja, to jest przykre, ile kadencji trzeba być radnym, żeby zrozumieć co to jest interpelacja, może faktycznie brakuje tych szkoleń.   Lucyna Maryniak Trzecia kadencja radnej. Środki, które są wygospodarowane z budżetu na sport                            w tym mieście  nigdy nie były tak duże i ciągle mało. Ale jak się chce je wyegzekwować padają słowa, porównania. Przykre. Pamiętam jak żeście panowie nie chcieli zatwierdzić budżetu na rok 2018, 2017. Chodziło o 200 tysięcy złotych więcej niż można byłoby, dostaliście 800 tysięcy złotych, a wcześniej było 600 złotych. Mało. W każdym roku na sport w mieście są przeznaczane duże kwoty. Pytają mnie emeryci, dlaczego w mieście tak mało się dzieje? Ja wtedy mówię: Klub Seniora, OWN, no…ale przecież nawet dziś mówiono o pieczeniu ziemniaka, że się w Kościołach mówiło. Panowie kontrolujcie się, jeśli wymagacie od drugiej strony jakiegoś poziomu wypowiedzi. To, że gmina musiała oddać 104 mln zł                      z budżetu miasta, które najpierw dostaliśmy. Byłby pieniądz na inne rzeczy w mieście? Na pewno. Dlaczego nie ma komunikacji darmowej w mieście? Sobie odpowiedzcie sami, kto był przeciwko, kto się obawiał że nie starczy pieniędzy, że nie ma symulacji.. to są fakty. Miasto to widzi, ludzie oglądają przekaz na 



18 | S t r o n a   

żywo.  Wychodzicie z propozycją dla Rady, bezpłatnej komunikacji dla osób represjonowanych, a na pewno wiecie, że ustawodawca już wcześniej wymyślił, że płaci się tyko do pewnego wieku, a osoby po 70-tce już za komunikację nie płacą.  Twierdzicie, że pani Prezydent nie wywiązuje się z wyborczych zobowiązań ale to pani Prezydent pracuje wraz ze swoim sztabem ludzi, ale my, na takiej Radzie przez parę minut psujemy tę pracę, która jest przygotowywana miesiącami. Nie patrzycie panowie, że są terminy, tylko nie bo nie. Dom Porozumienia, pani Prezydent mówiła, dobrze, może to być Dom Porozumienia. Uderzcie się w piersi, popatrzcie w lusterko, czy wy naprawdę dobrze reprezentujecie swoich wyborców. Bo to, co nieraz robicie przez swoje głosowania, nawet odnośnie komunikacji, która mogła być wcześniej dla dzieci i młodzieży, mówiliście z tej mównicy, że nie starczy pieniędzy, że tylko do końca roku. I co, udało się? Prosiłam was i dobrze, że żeście się wstrzymali. Dlatego, z tej mównicy jeśli zaczynacie kogokolwiek oceniać, bierzcie pod uwagę, że wy się na wszystkim nie znacie. Odnośnie interpelacji, to są opowieści… bierzcie ze mnie przykład, moich interpelacji, które są krótkie. Mam pretensje panie Piechoczek, bo jeśli ja się odezwę, to ja jestem z nazwiska wymieniana jako gaduła, a gadamy wszyscy, nawet ty.  Panie Andrzeju, to, co powiem, było już powiedziane, Pani Prezydent ma prawo                  w każdej chwili zabrać głos, gdy pan zostanie Prezydentem, to my panu tez tego głosu udzielimy.   Ryszard Piechoczek Wymieniona była kwota 104 mln zł, czy pan Skarbnik potwierdza tę kwotę?  Dariusz Holesz Kwota w latach rozliczona w związku ze zwrotem podatku od nieruchomości to 86 mln złotych, plus oprocentowanie, łącznie daje ok 102 mln złotych.   Józef Kubera Odniosę się do wypowiedzi radnego Szeredy. Panie radny proszę nie obrażać, ludzi zasłużonych dla Polski, pan Frasyniuk jest bardzo zasłużoną osobą. Pan jako działacz związkowy działał w innym czasie i rzeczywistości. Za pana działalność nikt pana nie wsadzał do więzienia albo nie mógł się pan znaleźć w jakimś jeziorze z butami z betonu, tak jak to SB zrobiło z Księdzem Jerzym Popiełuszką. Proszę się nie wyrażać, bo ludzie zasłużeni dla tego miasta to pan Stefan Pałka, pan Jasiu Bożek, którzy pierwsi spowodowali strajk na kopalni Zofiówka. Dwóch oficerów ZOMO w stopniu majora do mnie powiedziało „..ja bym was s… wszystkich powystrzelał”. Chciałbym ich zobaczyć, albo plutonowego z gór, który również to wyrażał. Czemu pan nie powie wszystkiego, jakie są zapisy kredytu, gdzie pracownicy we wrześniu dostali dobrą kwotę, bo taką samą kwotę musieli dostać obligatariusze, którzy pożyczyli pieniądze Spółce, bo takie są zapisy.  Jeśli mówimy, że Spółka wychodzi na prostą to bardzo dobrze, węgiel koksowy kosztuje, za oceanem 230 dolarów za tonę, a kiedyś kosztował do 60. Nagle cena węgla zwykłego w porcie w Rotterdamie skoczyła o 14% w tym tygodniu, więc pytam dlaczego jedna z najlepszych kopalń tj. Bogdanka, dlaczego Rada Nadzorcza zwolniła jednego z najlepszych dyrektorów tej kopalni. Jeśli pan coś mówi, to niech się pan posługuje faktami. Jest pan radnym, jest pan też Prezesem Spółdzielni, proszę mi powiedzieć, czy nie wykorzystywał pan terenów gminnych do swojej działalności, na przykład ustawienie pojemników na odpady segregowane na terenie. Chcę wiedzieć, czy Spółdzielnia płaciła za to za 
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dzierżawę. Spółdzielnia Nowa zawsze płaciła, jeśli trzeba było za takie tereny płacić. Pan jako radny głosował w swojej sprawie nad uchwałą śmieciową, prawem miejscowym. To jest jedno powiązane z drugim. Panie radny Matusiak znamy się ponad 20 lat, jak pana obserwuję, to powiem szczerze.. prócz wyższego wykształcenia dobrze byłoby mieć średnie wyobrażenie i co najmniej podstawowe wychowanie. A tego panu bardzo brakuje. Ja widzę, jak pan patrzy na panią Prezydent, radną Chojecką, tyle nienawiści widzę. Widzę, jak pan się głupio uśmiecha. To normalnego człowieka i obywatela boli.   Piotr Szereda Spółdzielnia nie jest moja, jestem w organie, w Zarządzie, w którym jestem Prezesem. A pan jest w Radzie Nadzorczej, która stoi wyżej niż Zarząd zgodnie  z Ustawą o spółdzielczości. Razem głosowaliśmy w interesie mieszkańców, lokatorów i wyborców. Ja się wstrzymałem, a pan głosował za. Jeśli chodzi                          o płatności to nie przypominam sobie, aby Spółdzielnia mieszkaniowa Jas-Mos, zalegała z jakąkolwiek płatnością wobec miasta. Na następnej Sesji przedstawię, jak wygląda współpraca Miasta ze Spółdzielniami. Odnosząc się do początku pana wypowiedzi, prawo jest dla wszystkich jedno, szanuję ludzi sierpnia 80 i wszystkich innych, którzy walczyli o demokrację. Uważam, że jeśli dostaję wezwanie do Prokuratury to się stawiam, ja otrzymałem pouczenie od dzielnicowego, wstawiłem się. Chodzi o to, żeby nie wypaczać prawdy, chodziło o kopalnie.   Andrzej Matusiak Nie życzę sobie, aby pan zwracał tego typu uwagi, wobec pana mogę mieć wiele uwag, to państwo personalnie atakujecie radnych, w interpelacjach zadajecie pytania do radnych.   Ad. 12. Zakończenie obrad Sesji  Łukasz Kasza – Przewodniczący Rady Miasta - Zamykam obrady III Sesji zwyczajnej Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój. Dziękuję wszystkim za udział w obradach.         Protokół sporządziła: Agnieszka Bąk       


